

DOMINION BUREAU OF STATISTICS  
CENSUS OF INDUSTRY  
FORESTRY BRANCH  
OTTAWA - CANADA

BUREAU FEDERAL DE LA STATISTIQUE  
RECENSEMENT INDUSTRIEL  
BRANCHE FORESTIERE  
OTTAWA - CANADA

Dominion Statistician: R.H. Coats, LL.D., F.R.S.C., F.S.S. (Hon.) Statisticien du Dominion  
Chief of Forestry Branch: R.G. Lewis, B.Sc.F. Chef, Branche Forestière

EXCELSIOR, 1937

Ottawa, April 1938.- The Excelsior industry includes all establishments engaged wholly or principally in the manufacture of excelsior and excelsior products such as pads, mats, and wrappers. There were 11 such establishments reporting production in 1937 of which 4 were located in Ontario, 2 each in Quebec and Manitoba and one each in British Columbia, Nova Scotia and Alberta.

The table below gives the principal statistics of this group for 1936 and 1937 and shows increases in all items except number of wage earners, fuel used and cost of materials. One firm in British Columbia which reported in 1936 has been transferred to another industrial group.

There are a number of establishments classed in other industrial groups which make excelsior as a side line. Complete figures on production by all industrial groups and further details concerning this industry will be given in a later report on the wood-using industries as a whole.

BOIS FILAMENTÉ, 1937

Ottawa, avril 1938.- L'industrie du bois filanté comprend tous les établissements dont l'occupation exclusive ou principale consiste dans la production de bois filanté ou de paillasons, emballages, etc., utilisant la laine de bois. Onze établissements du genre ont fait rapport pour 1937, dont 4 en Ontario, 2 dans le Québec, 2 au Manitoba, 1 en Colombie Britannique, 1 en Nouvelle-Ecosse et 1 en Alberta.

Le tableau ci-dessous donne les principales statistiques de l'industrie pour 1936 et 1937. On constate des augmentations pour tous les items sauf le nombre d'employés à gages, la dépense de combustible et le coût des matières premières. Un établissement de la Colombie Britannique recensé en 1936 fait maintenant partie d'un autre groupe industriel.

Il y a un certain nombre d'établissements classés dans d'autres groupes industriels qui produisent du bois filanté en à côté. Les chiffres de la production totale de tous les groupes et des détails additionnels touchant cette industrie seront donnés dans un rapport subséquent sur toutes les industries utilisant le bois.

Principal Statistics

Principales statistiques

Items	Unit	1936	1937	Unité	Item
Establishments .....	No.	12	11	nomb.	Etablissements.
Capital invested .....	\$	329,281	334,480	\$	Capital engagé.
Employees on salaries ...	No.	29	33	nomb.	Employés à salaire.
Salaries paid .....	\$	19,143	22,603	\$	Salaires payés.
Employees on wages .....	No.	97	90	nomb.	Employés à gages.
Wages paid .....	\$	54,456	56,431	\$	Gages payés.
Fuel used .....	\$	1,914	1,776	\$	Combustible.
Electricity purchased ...	Kw.H.	305,860	316,173	Kw.H.	Electricité achetée.
Electricity purchased ...	\$	6,605	7,104	\$	Electricité achetée.
Cost of materials .....	\$	90,486	88,956	\$	Coût des matières premières
Value of products .....	\$	227,996	238,296	\$	Valeur des produits.

The following firms were engaged wholly or chiefly in the manufacture of excelsior:

Les firmes dont les noms suivent s'occupaient exclusivement ou principalement de la production de bois filanté:

- Excelsior Mills, Oxford, Nova Scotia.
- Excelsior Products, Ltd., 5134 St. Patrick St., Montreal, P.Q.
- Magog Excelsior Pad Co., 26 rue St-Patrice, Magog, P.Q.
- Gilmour Excelsior Products, 42 Sultan St., Guelph, Ontario.
- Atkins & Hardy, 2095 Fourth Ave., Owen Sound, Ontario.
- The Excelsior & Wood Wool Co., Ltd., 832 Old Weston Road, Toronto, Ontario.
- Delany & Pettit, Ltd., 133 Jefferson Ave., Toronto, Ontario.
- Central Canada Pad & Drum Co., Ltd., 352 Poplar Ave., Winnipeg, Manitoba.
- F. J. Welwood & Co., Ltd., 352 Poplar Ave., Winnipeg, Manitoba.
- O.K. Coal, Wood & Excelsior Co., 9521 - 111th Ave., Edmonton, Alberta.
- Western Canada Pad & Drum Co., Ltd., 1156 William Street, Vancouver, B.C.

STATISTICS CANADA LIBRARY  
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010760632